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  PROTOKÓŁ NR LXII/24 

z posiedzenia 

Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 22 marca 2024 r. 

która odbyła się w sali nr 126  

Starostwa Powiatowego w Wieluniu  

 

W posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pan Robert Grabowski   - przewodniczący Komisji 

2. Pan Grzegorz Mielczarek   - z-ca przewodniczącego Komisji 

3. Pan Jakub Jurdziński   - członek Komisji 

4. Pan Damian Pęcherz   - członek Komisji 

5. Pan Andrzej Jażdżyk   - członek Komisji  

 

Ponadto w posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pani Małgorzata Zygmunt  - z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu 

  i Promocji Starostwa Powiatowego w Wieluniu 

2. Pan Jarosław Wasylik  - z-ca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży  

     Pożarnej w Wieluniu 

3. Pan Grzegorz Bartnicki - z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu 

4. Pan Grzegorz Łuczak   - Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wieluniu 

5. Pani Anna Freus   - dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Wieluniu 

6. Pani Patrycja Świtalska  - kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw Społecznych 

Starostwa Powiatowego w Wieluniu 

7. Pan Wojciech Panek  - inspektor w Biurze Ochrony Informacji i Bezpieczeństwa  

     w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 
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Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie LXII posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXI posiedzenia Komisji. 

5. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu Wieluńskiego w 2023 roku. 

6. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu 

o stanie bezpieczeństwa Powiatu Wieluńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2023 r. 

7. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu z działalności w roku 

2023 oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego Powiatu 

Wieluńskiego w 2023 r. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Uchwały Nr LXXI/432/23 Rady Powiatu w Wieluniu z dnia 8 września 2023 r. 

w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Wieluniu na kadencję w latach 2023-2027. 

9. Sprawozdanie Zarządu Powiatu w Wieluniu z realizacji „Programu współpracy 

powiatu wieluńskiego w roku 2023 z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

10. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.   

11. Zamknięcie LXII posiedzenia Komisji. 
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Pkt 1 

Otwarcie LXII posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa otworzył LXII posiedzenie Komisji. Powitał radnych i zaproszonych 

gości. 

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że na 5 członków Komisji jest obecnych 4 członków, 

więc obrady są prawomocne. Nieobecny Grzegorz Mielczarek. 

 

 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa odczytał proponowany porządek obrad i zapytał czy ktoś ma 

uwagi? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku 

obrad. 

 

Na salę obrad wszedł radny Grzegorz Mielczarek. Komisja obraduje 

w składzie 5-osobowym. 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 5 głosach „za”) przyjęła porządek obrad komisji (głosowało 5 członków 

Komisji). 
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Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z LXI posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma uwagi lub zastrzeżenia do treści protokołu 

z LXI posiedzenia komisji. Nikt nie zgłosił zastrzeżeń. Zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia protokołu z LXI posiedzenia komisji.  

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 5 głosach „za”) przyjęła protokół z LXI posiedzenia komisji 

(głosowało 5 członków komisji). 

 

Pkt 5 

Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu o stanie 

bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu Wieluńskiego 

w 2023 roku. 

 

 

    Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa poprosił pana Łuczaka o krótkie omówienie przedmiotowej 

informacji. 

   Pan Grzegorz Łuczak – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wieluniu omówił 

przedmiotową informację. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnemu Mielczarkowi. 

   Radny Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczącego Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa nadmienił, że jeżeli chodzi o współpracę, bo z panem doktorem 

współpracuje na co dzień, jeśli chodzi o program opieki nad zwierzętami i chciałby 

podziękować, ponieważ ta współpraca układa się bardzo dobrze. Jednak jest taka 

kwestia, którą należy poruszyć, ponieważ jest taki ośrodek rehabilitacji dzikich 

zwierząt w Kole. Ten ośrodek przyjmuje dziką zwierzynę z terenu powiatu 
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wieluńskiego. Wysuwa w ich kierunku pomocną dłoń i myśli, że można by 

wystosować do gmin jakieś pismo, aby przeznaczyły jakąś pulę środków na zakup 

chociażby jednej klatki, czy dwóch do przetrzymywania tych zwierząt. Zauważył, że 

oni tam nie mają miejsca i borykają się z tym. W ubiegłym roku sam zawiózł tam dwa 

sokoły i dwa łabędzie i jest problem, ponieważ muszą tam być odpowiednie warunki, 

klatki, aby te zwierzęta mogły być przechowane. Dobrze gdyby było to w formie 

użyczenia, ponieważ jest problem, bo nie można tego mienia ruchomego przekazać 

na stałe. Było by to i tak własnością gmin, ale taka forma użyczenia, a ośrodkowi 

ułatwi to życie.  

   Pan Grzegorz Łuczak – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wieluniu 

stwierdził, że jeżeli tylko są otwarci na takie inicjatywy. Zauważył, ze robią to 

bezinteresownie. 

   Radny Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczącego Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że są otwarci. Powiedział, że to sam pan doktor 

wskazał mu namiary, gdzie można się udać i gdzie jest taki ośrodek, który przyjąłby 

dziką zwierzyną. Tym ośrodkiem zarządza pan Paweł i jest on otwarty na te działania 

i na współpracę. Uważa, że dobrze byłoby taką współpracę nawiązać pomiędzy 

gminami, a ośrodkiem.   

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy tylko w Kole jest taki ośrodek? 

   Radny Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczącego Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że jest jeszcze w Łodzi, ale Łódź przyjmuje generalnie 

zwierzęta tylko ze swojego terenu. Natomiast pan Paweł zawsze czeka. 

   Pan Grzegorz Łuczak – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wieluniu 

podkreślił, że to jest taki nieformalny ośrodek. Nie ma żadnego statusu, nie jest 

jednostką organizacyjną. Pan Paweł jest pracownikiem Lasów Państwowych i robi to 

hobbystycznie. Jednak ta skala jest za duża jak na jego możliwości, więc gdyby 

złożyli wniosek w imieniu gmin, czy poprosili o jakieś wsparcie w ramach istniejących 

możliwości, to na pewno byłoby mu łatwiej, ponieważ ona ma coraz więcej tych 

zwierząt, a robi to bezinteresownie.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 
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i Bezpieczeństwa zapytał, bo jeżeli chodzi o pozyskanie środków, to nie wie, czy nie 

trzeba by było zrobić jeszcze dodatkowo, oprócz tych użyczeń to nie wie, czy nie 

lepiej byłoby założyć stowarzyszenie, ponieważ stowarzyszenie może pozyskiwać 

środki zewnętrzne i wtedy byłoby temu panu o wiele łatwiej, ponieważ mógłby się 

starać o środki zewnętrzne. 

   Pan Grzegorz Łuczak – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wieluniu czyli 

chodzi o to, aby to po prostu sformalizować.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, ze jest to fajna inicjatywa.  

   Radny Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczącego Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że na chwilę obecną, to wie, że wystarczyłyby mu 

klatki do przetrzymywania zwierząt, ale w formie tego użyczenia, że jest 

to własnością gminy, a stoi u niego na tym placu.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś pytania? Nikt się nie 

zgłosił. Zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania przedmiotowej informacji. 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) przyjęła informację Powiatowego Lekarza Weterynarii 

w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu 

Wieluńskiego w 2023 roku (głosowało 5 członków Komisji). 

Informacja w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Pkt 6  

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu 

o stanie bezpieczeństwa Powiatu Wieluńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2023 r. 
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    Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu panu Jarosławowi Wasylikowi i poprosił o krótkie 

przedstawienie informacji. 

   Pan Jarosław Wasylik – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu omówił przedmiotową informację.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że kila razy był na zawodach strażackich w różnych 

miejscowościach i zauważył, że te zawody z roku na rok są na coraz wyższym 

poziomie.  

   Pan Jarosław Wasylik – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu zauważył, że obecnie jako komisja sędziowska 

to rozdzielają te zawody, ponieważ jak startowało 9 młodzieżowych drużyn 

pożarniczych, czy 5, tak w tym roku startuje około 20 tych drużyn. Podkreślił, że 

nastąpił duży rozwój tych młodzieżowych drużyn.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy myśleli o tym, jako Państwowa Straż Pożarna, aby 

w przyszłości ustalić konkretny termin i zorganizować takie porządne zawody 

strażackie dla wszystkich jednostek. 

   Pan Wojciech Panek – inspektor w Biurze Ochrony i Bezpieczeństwa 

Informacji poinformował, że są takie powiatowe zawody.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zauważył, że on wie, że są, ale aby to było...  

   Pan Jarosław Wasylik – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu zauważył, że wie o co chodzi panu Grabowskiemu, bo 

obecnie przy tych powiatowych zawodach to wójt lub burmistrz zobowiązuje się 

partycypować w tych kosztach, więc tam gdzie się to da zrobić, to oni wykładają 

pieniądze, jako współorganizator. W ubiegłym roku odbywało się to w Komornikach 

i były to duże zawody, ale warunki na tamtym boisku nie były takie jak w centrum 

miasta, gdzie przychodzi dużo osób. Panu przewodniczącemu pewnie o to chodzi, 

aby nadać temu takiego medialnego wydźwięku.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 
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i Bezpieczeństwa powiedział, że on sam jak organizuje imprezy np. charytatywne to 

im więcej jest koło tego hałasu, tym ma szerszy rozdźwięk na ten temat, a jeżeli coś 

jest jeszcze dodatkowo dobre, to warto o tym informować ludzi.  

   Pan Jarosław Wasylik – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu podał przykład, że kiedyś w Sieradzu zorganizowali 

takie zawody na dużym boisku szkolnym, ale znajdującym się między blokami, 

i wtedy nie spodziewali się takich tłumów ludzi na widowni. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś pytania? Nikt się nie 

zgłosił. Zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania przedmiotowej informacji. 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) przyjęła informację Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa Powiatu Wieluńskiego 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2023 r. (głosowało 5 członków Komisji). 

Informacja w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

   Pan Jarosław Wasylik – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu podziękował i powiedział, że nie wie, czy jest w dobrym 

miejscu, ale chciałby poruszyć jeszcze jeden temat, ponieważ w dniu wczorajszym 

był na sesji Rady Miejskiej, a jeszcze wcześniej byli na posiedzeniu Komisji Zdrowia 

i Polityki Społecznej Rady Miejskiej i było tam bardzo dużo tematów podejmowanych, 

jeżeli chodzi o młodzież, o narkotyki, używki, czyli sprawy bezpieczeństwa młodych 

ludzi. Poinformował, że opowiadał tam o pewnym projekcie edukacyjnym, który robił 

jeszcze ze strażakami z Sieradza. Dodał, że jest to muzyczne przedsięwzięcie, 

ponieważ mają muzyczny zespół strażacki, który występował w salach 

widowiskowych, również w Wieluniu. Było to robione razem z prezentacjami 

z wypadków, z pożarów, utopień i wtedy opowiadają, jako starzy strażacy 

w mundurach takie historie ratownicze tym młodym osobom ze szkół średnich, ale to 
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wszystko odbywa się w porozumieniu z Poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną. 

Poradnia im określiła, jak daleko mogą się posunąć w takim przekazie, ponieważ jest 

on dosyć drastyczny. Powiedział, że udało im się zainteresować tym tematem tą 

komisję w mieście, przy burmistrzu. Jednak jest to materiał przeznaczony dla szkół 

średnich. Jednak wydaje mu się, że szkoły średnie podlegają pod powiat. Te 

widowiska przeważanie grają w godzinach szkolnych w ramach przedmiotu edukacja 

dla bezpieczeństwa. Z tego zespołu został on sam w służbie, a reszta to są emeryci, 

oni przyjeżdżają, ale jednak kosztuje to około 3 tys. zł. Poinformował, że zespół ma 

osobowość prawną, więc może wystawiać faktury. Na tej komisji powiedziano, że to 

nie są jakieś duże pieniądze i że są takie komisje ds. rozwiązywania problemów 

alkoholowych i można z tego takie środki pozyskiwać. Dodatkowo, przekazał, że jako 

członkowie Stowarzyszenia Kreatywny Sieradz napisali projekt do Urzędu 

Marszałkowskiego o pozyskanie środków na 10 koncertów w 10 miastach 

Województwa Łódzkiego i Wieluń też tam się znalazł, ale to jest w trakcie 

rozpatrywania i tam też trzeba mieć 20% swoich środków, więc dlatego rzuca takie 

hasło, że gdyby dostali te środki, to czy mogą liczyć na wsparcie. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że w powiecie wieluńskim Starostwo przeznacza 

środki finansowe na takie właśnie cele w postaci grantów dla stowarzyszeń, ale tak 

samo mogą pisać instytucje. Poinformował, że u nich w powiecie, w Wieluniu działa 

Powiatowy Młodzieżowy Dom Kultury i Sportu i można by zacząć współpracować. 

Dodał, że temat jest super.  

   Pan Jarosław Wasylik – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu powiedział, że kiedyś grali w PMDKiS. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że przysłuchuje się 

z zaciekawieniem i zaproponował, aby pan zostawił takie pismo z ofertą, jak 

to konkretnie wygląda, jakie są koszty i jaki jest zakres tych spotkań tematycznych 

i myśli, że ze starostą się pochylą nad tym. Jest to bardzo ciekawy temat.  

   Pan Jarosław Wasylik – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu stwierdził, że ma taki problem, że on jako kto, 

ponieważ aby to realizować to jest w kropce, ponieważ musi wziąć urlop i jechać 
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z panami, którzy są już na emeryturze i to robią, ale wpisują się w akcję straży 

pożarnej. Dodał, że oni informują, że za darmo w ramach edukacji dla 

bezpieczeństwa zapraszają do teatru, do sali, ale on tego nie może napisać jako 

Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej. Jedynie jako Stowarzyszenie 

Kreatywny Sieradz. Powiedział, że przemyśli to i przedstawi.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, żeby pan 

komendant zostawił takie pismo.  

   Pan Jarosław Wasylik – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu stwierdził, że dobrze by było, aby jeszcze przed 

wakacjami zaprosić 3 i 4 klasy, aby posłuchali, a oni najczęściej grają o 9.00                       

i o 11.00. Niezależnie, czy będzie jeden koncert, czy dwa to ta kwota jest taka sama, 

ponieważ tutaj nie chodzi o pieniądze, ale aby jak najwięcej ludzi to zobaczyło. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji poprosił, aby pan złożył do 

Zarządu lub do starosty takie pismo z ofertą jak to wygląda.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że można połączyć pewne muzyczne rzeczy, np. 

radny Jurdziński jest bardzo mocno związany z muzyką, ponieważ jest dyrygentem 

i zna się na tym. Można zrobić coś wspólnie, tylko kwestia zainteresowania ludzi.  

   Pan Jarosław Wasylik – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu zauważył, że ten produkt nie może wyjść poza salę, 

ponieważ tam są drastyczne filmy, drastyczne opowieści, jest pokazywany worek na 

zwłoki, czyli tak balansują na krawędzi. Próbują przewartościowywać tych młodych 

ludzi, że wybór należy do nich, opowiadają, jakie są zachowania rodziców kiedy 

muszą identyfikować zwłoki własnego dziecka. Tłumaczą im, że jeżeli nie chcą żyć 

dla siebie, to niech żyją dla rodziców, żeby nie wsiadali jadąc na dyskotekę w 6 osób 

do samochodu. Pokazują tylko skutki tego.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że jest to świetny projekt. Podkreślił, że oni też 

w szkole organizowali różne projekty i wtedy brali zgody od rodziców.  

   Pan Jarosław Wasylik – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu podkreślił, że są obłożeni Poradnią Psychologiczną, 
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a zgody muszą być i to jest warunek.                                                                                 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa podziękował panu komendantowi. 

 

 

   Salę obrad opuścił radny Andrzej Jażdżyk. Komisja obraduje w składzie 

4-osobowym. 

 

 

Pkt 7 

Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu z działalności 

w roku 2023 oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego 

Powiatu Wieluńskiego w 2023 r. 

 

 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu panu Grzegorzowi Bartnickiemu i poprosił o krótkie 

przedstawienie sprawozdania. 

   Pan Grzegorz Bartnicki - z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu omówił przedmiotowe sprawozdanie.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że praca policjanta jest postrzegana przez ludzi, albo 

bardzo pozytywnie, albo bardzo negatywnie. Uważa, że prawo związane 

z przekazywaniem mandatów jest trochę niedoprecyzowane, ponieważ policjanci 

mają związane ręce, a mówi tak dlatego, jak próbowali rozwiązać sprawę palenia 

papierosów na osiedlach przy Zespole Szkół nr 1 i przy Zespole Szkół nr 2, przy 

I Liceum Ogólnokształcącym, ponieważ jest to problemem. Okazało się wtedy, że 

policja ma trochę związane ręce. Stwierdził, że policja zwiększyła na prośbę ilość 

patroli, ale wręczenie mandatu osobie nieletniej to się wiąże z tym, że to rodzic 

ponosi koszty, a nie ten młodociany. 

 Pan Grzegorz Bartnicki - z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy 
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Powiatowej Policji w Wieluniu powiedział, że funkcjonariusze nie tylko Zespołu 

ds. Przestępczości Nieletnich i dzielnicowi, ale także innych komórek są kierowani 

w rejony szkół, w szczególności w trakcie przerw i ujawniają osoby nieletnie, które 

oddalają się ze szkoły i jeżeli ujmą taką osobę, to zostają podjęte czynności 

i informują o tym dyrekcję szkół, jak również rodziców, a jeżeli jest już faktycznie 

to przejaw demoralizacji, to w niektórych przypadkach informują o tym sąd i to sąd 

decyduje, czy objąć taką młodą osobę dodatkową kuratelą. Oni mogą reagować 

tylko w granicach prawa, ale działania podejmują na miarę własnych możliwości.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że warto by było spotkać się kiedyś na takiej roboczej 

komisji z naczelnikiem Wydziału Edukacji panem Zenonem Kołodziejem                       

i z dyrektorami szkół i wymyślić coś, aby to prawo w jakiś sposób działało dlatego, 

że policja kieruje informację do dyrektora szkoły, a z kolei dyrektor szkoły też ma 

trochę związane ręce, ponieważ on wielokrotnie próbował rozwiązać tę sprawę, ale 

się nie dało. Trzeba by było wypracować taki złoty środek. Jego zdaniem szkoły 

mogłyby wpisać sobie pewnie rzeczy w statut. Zaznaczył, żre konsekwencje trzeba 

wyciągać, a jedyne co mogą zrobić zapisać ujemne punkty i dać naganę dyrektora. 

 Pan Grzegorz Bartnicki - z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu powiedział, że on widzi tutaj także dużą rolę 

rodziców, nie wszystko można zrzucać na nauczycieli, czy dyrekcję. Uważa, że 

rodzice powinni wkładać większy trud w wychowanie swoich dzieci.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zauważył, że na osiedlu Wojska Polskiego działa kamera i ona 

rejestruje te zdarzenia, kiedy są gaszone papierosy na elewacji. Podkreślił, że 

elewacja to był spory koszt i nie dziwi się ludziom, że chcą wyciągnąć 

konsekwencje. Na podstawie nagrań z tej kamery można by było taką osobę 

zidentyfikować. 

 Pan Grzegorz Bartnicki - z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu odpowiedział, że w tej chwili nie jest w stanie 

odpowiedzieć, czy było u nich w Komendzie takie zgłoszenie i czy były prowadzone 

czynności wyjaśniające, ale rozumie, że to ktoś z zarządu osiedla musiałby złożyć 
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zawiadomienie o popełnionym czynie zabronionym i jeżeli mieliby nagranie, czyli 

dowód rzeczowy, to na pewno będą podejmowali takie czynności.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa podkreślił, że dzielnicowi są uczynnymi ludźmi, ponieważ sam 

spotykał się z nimi na takich spotkaniach z dzielnicowymi, jak tylko byli proszeni, 

to zawsze przychodzili, ponieważ sam jest członkiem zarządu osiedla. Podkreślił, że 

to jest duży problem, bo kiedyś uczestniczył w takim spotkaniu i on mówił o sprawie 

od strony nauczyciela i pracownika Zespołu Szkół nr 1, dzielnicowy mówił na temat 

prawa, a mieszkańcy os. Wojska Polskiego mieli swoje racje. Uważa, że zawsze 

można wypracować złoty środek, że oprócz omawiania spraw związanych ze 

szkodliwością palenia papierosów i przyjmowania różnych używek, można jeszcze 

coś stworzyć.  

 Pan Grzegorz Bartnicki - z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu powiedział, że wszyscy widzą ten problem, ale 

trzeba by usiąść i porozmawiać, aby znaleźć ten złoty środek.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa poinformował, że kiedyś był u nich nawet pomysł, aby zamknąć 

szkołę, ale nie mogą. Tak ich poinformowała pani dyrektor.  

 Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał dlaczego nie mogą, 

ponieważ jego syn chodzi do takiej szkoły, która w dzień jest zamknięta i aby 

opuścić szkołę, to lepiej, żeby nie przychodzić na cały dzień. Mają takie procedury 

w szkole.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że z tego wynika, że jest to może kwestia wpisania 

pewnych rzeczy w statucie szkoły.  

Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji dodał, że także konsekwencji. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że można to narzucić szkole i dla policji byłoby 

to dobre, ponieważ mieliby inne, dodatkowe możliwości. Dla nich, jako nauczycieli 

również, ponieważ nie musieliby biegać za uczniami po osiedlach i wpisywać 

im ujemnych punktów.  
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 Pan Grzegorz Bartnicki - z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu powiedział, że jeżeli chodzi o zmianę statutu, to jest 

to zależne od szkoły.  

 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że można do tego wrócić i nawet gdyby ich, jako 

radnych nie było, to warto tym się zająć. Wtedy od września można by wejść 

w nowy rok i poinformować o zmianach rodziców. Wtedy każda szkoła mogłaby 

przygotować takie pismo i przed przyjęciem ucznia trzeba by podpisać.  

 Pan Grzegorz Bartnicki - z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu zauważył, że potem pojawia się kwestia jak 

to egzekwować. Gdyby dać każdemu uczniowi kartę identyfikacyjną, aby się odbijał 

przy wyjściu, to są to dodatkowe koszty. Ale wtedy jest zapis, że dany uczeń o tej 

godzinie opuścił teren szkoły. To wszystko wiąże się z finansami.  

 Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zaproponował, aby poprosić 

pana naczelnika Wydziału Edukacji o zorganizowanie takiego spotkania 

z dyrektorami, z policją, czy z Komisją, w którym można rozmawiać o jakichś 

konkretach. Powiedział, że chciałaby się podzielić pewną historią, ponieważ 

dokładnie 1 września na ul. Kaliskiej był w aucie i był zdziwiony obecnością bardzo 

dużej grupy młodzieży, około 50 osób i nie wiedział, w jakim celu ta młodzież się 

tam zgromadziła. Dodał, że za chwilę się to wszystko wyjaśniło, bo przed 10.00 był 

otwierany sklep z papierosami elektronicznymi. Dodał, że był w szoku jak to 

funkcjonuje. Stwierdził, że gdzieś jest jakieś przyzwolenie, czy to brak konsekwencji 

wśród nauczycieli, dyrekcji. 

 Radny Damian Pęcherz – członek Komisji powiedział, że nie do końca 

i przytoczył słowa pana naczelnika Bartnickiego, że tutaj chodzi o rodziców, 

ponieważ sam ma córkę w szkole średniej i wychowawcy mówią do rodziców, 

że dzieci palą, że tego nikt nie kontroluje. Jego zdaniem powinna być kontrola 

dzieci, bo każdy rodzic wyczuje swoje dziecko, czy pali. 

 Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że po 

elektronicznych papierosach nie bardzo.  
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 Radny Damian Pęcherz – członek Komisji dodał, że ważna jest także 

rozmowa z dziećmi. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że uważa, że jeżeli chodzi o wieluńską policję, to on 

chyli im czoło, ponieważ wielokrotnie rozmawia z osobami, które prowadzą 

prewencję i to jest na wysokim poziomie. Uważa, że i tak są jeszcze w stanie coś 

wypracować. Muszą to jakoś rozwiązać, ponieważ to nie chodzi tylko o nauczycieli, 

czy o dyrektorów szkół, a chodzi o rodziców i o młodzież. Zaznaczył, że sam jest 

przerażony tym, że młodzież tak wychodzi. Wspomniał, że jak miał swoją klasę, to 

wspomniał że mówił, że mają zakaz wychodzenia ze szkoły, ale potem to się 

skończyło tak, że miał wizyty uczniów, bo on musi iść tu i tam, a potem miał telefony 

od rodziców dlaczego nie pozwala dziecku wyjść. Podkreślali, że jak dziecko jest 

gdzieś umówione, to oni tego nie muszą mu mówić, a niekiedy nie ma go w pracy 

i komu oni mają to zgłaszać. Problem jest i trzeba go rozwiązać.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś pytania? Nikt się nie 

zgłosił. Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia przedmiotowej informacji. 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 4 głosach „za”) przyjęła sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji 

w Wieluniu z działalności w roku 2023 oraz informację o stanie porządku 

i bezpieczeństwa publicznego Powiatu Wieluńskiego w 2023 r. (głosowało 

4 członków Komisji, nieobecny: radny Andrzej Jażdżyk). 

Sprawozdanie w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Uchwały Nr LXXI/432/23 Rady Powiatu w Wieluniu z dnia 8 września 2023 r. 

w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Wieluniu na kadencję w latach 2023-2027. 
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 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnemu Jurdzińskiemu. 

 Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że jemu wydaje się, 

że to jest sprawa polityczna. W związku z tym poinformował, że on się wstrzyma od 

głosowania nad tą uchwałą. Zapytał, czy są tutaj jakieś merytoryczne argumenty?  

 Pani Patrycja Świtalska – kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych odpowiedziała, że nie było. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że jemu to również to się nie podoba, i zapytał, co ta 

zmiana ma na celu? 

 Pani Patrycja Świtalska – kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych odpowiedziała, że dostali taką informację o odwołaniu pana Akulicza 

i akt delegowania pani Kałuży.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że jeżeli się kogoś odwołuje to powinno być pismo, w 

którym podana byłaby jakaś podstawa.  

 Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zauważył, że to jest 

przedstawiciel wojewody łódzkiego, który ma prawo wskazać przedstawiciela 

jakiego tylko chce. Powiedział, że jest to kontekst polityczny, jest zmiana władzy 

i każdy chce mieć swojego przedstawiciela i o tym trzeba głośno mówić.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że on również wstrzyma się przy tym punkcie. 

Zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektu 

uchwały? 

  

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu przy 0 głosach 

„za”, 0  głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się” nie wydała opinii 

dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany Uchwały 

Nr LXXI/432/23 Rady Powiatu w Wieluniu z dnia 8 września 2023 r. w sprawie 
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powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Wieluniu na kadencję w latach 2023-2027 (głosowało 4 członków Komisji, 

nieobecny: radny Andrzej Jażdżyk). 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Pkt 9 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu w Wieluniu z realizacji „Programu współpracy 

powiatu wieluńskiego w roku 2023 z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

 

 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że jeżeli chodzi o to sprawozdanie, to jako 

przewodniczący Komisji Edukacji musi stwierdzić, że jest to sukces wszystkich 

radnych tej kadencji, jeżeli chodzi o wspieranie tych wszystkich organizacji pożytku 

na terenie powiatu wieluńskiego. Stwierdził, że dzięki panu skarbnikowi udało się 

znaleźć pieniądze na to, aby te organizacje pozarządowe zaczęły działać. Dodał, że 

on pamięta czasy, kiedy był przewodniczącym Rady Pożytku Publicznego, a nie był 

wtedy radnym i był z tym problem, ale nie mówi, że powiat nie wspierał, bo wspierał. 

Natomiast jeżeli chodzi o przekazywanie środków finansowych, to te środki 

finansowe są przekazywane dopiero od 3 lat? Tak? 

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że w takiej formie to tak.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że trzeba to wyraźnie podkreślić, ponieważ to jest 

sukces nas wszystkich, że doceniamy te wszystkie organizacje pozarządowe. 

Przekazał, że on zdaje sobie sprawę, że jest to spory wysiłek finansowy dla powiatu, 

ponieważ to są konkretne pieniądze, ale uważa że te pieniądze nie są zmarnowane, 

ponieważ są skierowane na pobudzanie tych wszystkich osób w większych 
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i mniejszych miejscowościach. Podkreślił, że wszyscy na tym skorzystali, 

bo i mieszkańcy i dzieci i powiat, czy poszczególne gminy, więc to jest sukces. 

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że podpisuje się pod tym, co powiedział pan 

przewodniczący, ponieważ aktywizacja organizacji pozarządowych jest widoczna 

i bardzo dużo wydarzeń i uroczystości, warsztatów i zakupów dokonało się 

z udziałem organizacji pozarządowych z wykorzystaniem tego środka publicznego 

przekazanego przez powiat. Sama idea przekazywania tych środków w formie 

dotacji jest jak najbardziej zasadna, i to jest jedyny słuszny kierunek. Jednak 

chciałaby powiedzieć także o problemach, z jakimi się borykają, ponieważ idea jest 

jak najbardziej słuszna, ale mają problem z niesolidnością organizacji 

pozarządowych. Przekazała, że panie, które zajmują się rozliczaniem organizacji 

pozarządowych, to ona widzi, że czasem kosztem innych zadań rozliczają, 

pomagają i oczywiście oni od tego są, ale czasami spotykają się z takim 

bagatelizowaniem tematu i uważa, że muszą pracować nad tym obszarem  

z organizacjami pozarządowymi. Oczywiście robią to, bo organizują również 

szkolenia, ale niestety udział organizacji w tych szkoleniach nie jest dla nich 

zadowalający. Ona rozumie, że działalność społeczna itd. i nie mogą za dużo 

wymagać, ale jest to środek publiczny, który podlega skrupulatnej kontroli i żadna 

złotówka nie może być wydatkowana wbrew przepisom, dlatego ten obszar wymaga 

dla nich ogromnej pracy i zmiany tego podejścia przez organizacje pozarządowe.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że z Radą Pożytku Publicznego jest związany od 

10 lat i zdaje sobie sprawę z tego, o czym mówiła pani Zygmunt w tej chwili. 

Zauważył, że przy ogłaszaniu konkursu mogą wprowadzić taki zapis związany 

właśnie z takimi rzeczami, ponieważ wie doskonale, że jak się pisze wnioski, to jest 

taki zapis, że organizacja, która składa wniosek, jeżeli przy składaniu poprzedniego 

wniosku rozliczyła się z niego idealnie, nie było żadnych zastrzeżeń, to ma za 

to dodatkowy punkt. Wtedy nie było problemu z dotacją, natomiast jeżeli ktoś 

wchodził nowy, to były większe obwarowania. Przypomniał, że w tamtym roku mieli 

problem, ponieważ dosyć sporo było tych wniosków. 
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 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że było prawie 80 wniosków. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zgodził się, oni potem zmniejszali te kwoty i niektórzy mieli 

pretensje, że pisali na 5 tys. zł, a dostali 4 tys. zł. Można to rozwiązać w ten sposób, 

że przekazują informację, że dostaje ktoś 5 tys. zł, a jest 80 wniosków,                      

a te organizacje, które mają problem z rozliczeniem z poprzedniego roku, to będą 

mieli odrzucone.  

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że właśnie w takim kierunku będą zmierzali i będą 

również zmierzać w tym kierunku, aby organizacje, które zrealizują zadnia, ale 

wbrew umowie, czy niezgodnie z umową, to środki będą musiały być zwrócone. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zgodził się, ale to wszędzie tak się dzieje.  

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że tak, bo to jest środek publiczny i oni nie mają po 

prostu innego wyjścia. To nie jest kwestia ich woli.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa podkreślił, że jak się pisze wnioski o granty, czy to wojewódzkie, 

czy ogólnopolskie, to jest to obwarowane i każda organizacja pozarządowa, która 

pisze o jakiekolwiek pieniądze i wie doskonale, że jak się ten wniosek źle rozliczy, 

to muszą się liczyć z tym, że muszą być zwracane koszty tego projektu. 

Są przypadki, że zwraca się ułamek tej kwoty, ale były również przypadki, że mieli 

zwracać całość. Takie stowarzyszenie musi się z tym liczyć. Zresztą na tych 

wszystkich szkoleniach i zebraniach, które były organizowane, a sam jak był 

Przewodniczącym Rady Pożytku Publicznego, to takich szkoleń było organizowane 

dużo, potem przejął to pan Tomczyk, nastąpiła pandemia i trochę to poumierało i był 

problem ze szkoleniami. Obecnie jest pan Przewodniczący Zbigniew Rybczyński, 

ale on pamięta, że na tych wszystkich szkoleniach, jak przyjeżdżała pani z OPUS-u, 

pani Małgorzata Stępień-Dudek, to ona o tym wszystkim mówiła i te wszystkie 

organizacje pozarządowe doskonale o tym wiedzą. Pamięta takie rozdanie grantów, 



 
 

20 
 

które było rekordowe, gdzie było przeszło 80 wniosków i pamięta, że dwie 

organizacje miały problem z rozliczeniem tego i borykały się z tym, ale udało się to 

dzięki pani Małgorzacie Stępień-Dudek, która przyjeżdżała i prostowała pewne 

rzeczy. Stwierdził, że na początku był straszny problem nawet z pisaniem wniosku 

i z rozliczeniem.  

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że to co mówi dotyczy garstki organizacji 

pozarządowych i to nie jest zarzut wobec większości, oczywiście że nie. Jednak ten 

obszar wymaga takiego większego zaangażowania ze strony organizacji.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zaznaczył, że prawda jest taka, że oni widzą te problemy. 

Zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zapytał jeszcze, 

ile środków zostało przeznaczone na te granty w tym roku? 

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji odpowiedziała, że program współpracy jest przyjmowany 

w październiku i tam są te środki. Jednak musiałaby sprawdzić tę kwotę, bo program 

współpracy na kolejny rok jest zawsze przygotowywany i przyjmowany przez Radę 

do końca października. Było to też na Komisjach.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że ten punkt jest też na sesji, więc prosi, aby podać 

tą informację na sesji, jaka kwota jest na ten rok kalendarzowy.  

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że może o tym poinformować, ale ten punkt był już 

przedmiotem obrad Rady.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Udzielił głosu 

radnemu Jurdzińskiemu. 

 Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że zdaje sobie 

sprawę z tego, że to jest dużo problemów, zwłaszcza z rozliczeniem, ponieważ 

pieniądze już poszły i potem trudno to wyegzekwować. Zauważył, że jest laikiem 

w tej kwestii, ponieważ nie zajmował są tą materią, ale czy w regulaminie nie można 
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by zawrzeć takiego punktu, który mówiłby o tym, że w przypadku trudności 

z rozliczeniem, czy podobnych spraw, mogłoby być ograniczenie przyjęcia wniosku 

w najbliższym roku. Jednorazowo.  

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że chodzi rademu o przyblokowanie konkretnej 

organizacji? 

 Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że tak, jeżeli z winy 

organizacji dochodzi do jakichś drastycznych naruszeń, to aby w przyszłym roku 

ograniczyć na jeden rok przyjęcie wniosku.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że jemu się wydaje, że takie coś jest.  

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji zaznaczyła, że takie wykluczenie konkretnej organizacji... 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa ...to znaczy, nie może pani wykluczyć.  

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że ona to zrozumiała tak, że ta konkretna 

organizacja nie może ubiegać się w kolejnej edycji o środki.  

 Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że on tak by to 

rozumiał.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa podkreślił, że tak nie można zrobić, ponieważ każdy może się 

pomylić. To nie jest tak, że nikt się nie może pomylić. Zaznaczył, że jeżeli jakaś 

organizacja się pomyli, ale będzie próbowała w jakiś spokojny sposób rozwiązać ten 

problem, to jest okej, ale gorzej jest, gdy są organizacje wiedzą, że się pomyliły, ale 

twierdzą, że wszystko jest dobrze i jeszcze próbują naciskać, a wiadomo, że to są 

publiczne pieniądze, a pracownicy muszą to rozliczyć.  

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że nie robią problemów jeżeli chodzi o tego typu 

błędy, że to jest jakaś pomyłka, że zadanie zostało prawidłowo zrealizowane, ale 

w dokumentacji coś zostało przeoczone, bo większy problem jest wtedy, jeżeli 
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organizacja nie ma dokumentacji na pewne działania i tej dokumentacji nie może 

im przedstawić. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że to jest poważny problem. Dużo było takich 

organizacji? 

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji odpowiedziała, że nie ma dużo. Wniosków było około 80, 

a dofinansowań, jeżeli chodzi o obszar edukacji, kultury, sportu i promocji, to zostały 

dofinansowane 74 wnioski.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, z iloma wnioskami był problem na te 74 wnioski? 

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji odpowiedziała, że panie w wydziale jeszcze pracują 

z kilkunastoma sprawozdaniami. Jeżeli miałaby powiedzieć ile sprawozdań zostało 

dokonanych bez ich udziału, to byłoby to kilka.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że w takim razie mają nad czym pracować. 

Zaznaczył, że jest to dobry wniosek dla pana Zbigniewa Rybczyńskiego, ponieważ 

taką informację można mu przekazać, jako przewodniczącemu Powiatowej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego. Stwierdził, że trzeba zrobić zebranie 

ze wszystkimi organizacjami pozarządowymi i w konkursie zaznaczyć, że jeżeli 

dana organizacja była na takim spotkaniu, to ma dodatkowy punkt.  

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji powiedziała, że byłaby ostrożna z takimi zapisami w ofercie, 

ponieważ jest to regulowane przepisami prawa. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa podkreślił, że chodzi o konkurs i rozpatrywanie tych wniosków. 

W tamtym roku mieli pewną pulę pieniędzy, potem zrobiło się tych wniosków bardzo 

dużo i stwierdzili, aby wszystkie organizacje dostały jakieś pieniądze, a wcale nie 

musieli tego robić. 

 Pani Małgorzata Zygmunt – z-ca naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 
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Sportu i Promocji powiedziała, że dla niej jest to trochę zaburzenie idei konkursu. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że wcale nie muszą tego robić dlatego, że byłem 

kiedyś na spotkaniu i to tłumaczyłem, jednak twierdzili, że nie do końca są zgodni 

z moim zdaniem. Dodał, że on zawsze tłumaczył, że te wszystkie wnioski do 

budżetu obywatelskiego, do FIO, czy gdzieś indziej, to oni przechodzili te wnioski, 

przechodzili ten konkurs, ale dostawali decyzję odmowną, ze względu na brak 

środków finansowych. Nie było pieniędzy, inne wnioski były lepsze i tak się stało, 

nikt nie płakał. W następnym roku pisali kolejne wnioski, może lepsze, ale próbowali 

coś zrobić, coś zmienić. Jednak jak nie będzie się nic robić, to będą takie problemy, 

o jakich mówi pani Zygmunt. To są pieniądze publiczne i powiat jest z tych pieniędzy 

rozliczany, a organizacja, która nie do końca jest fair w stosunku do urzędu, 

to niestety... bo oni nie będą się tłumaczyć. Tylko tłumaczył będzie się wydział i pan 

starosta. W związku z brakiem dalszych pytań przeszedł do głosowania. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem przedłożonego sprawozdania.  

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 4 głosach „za”) przyjęła sprawozdanie Zarządu Powiatu w Wieluniu z realizacji 

„Programu współpracy powiatu wieluńskiego w roku 2023 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (głosowało 

4 członków Komisji, nieobecny radny Andrzej Jażdżyk). 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu.  
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Pkt 10 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? Nikt się nie 

zgłosił.  

 

 

Pkt 11 

Zamknięcie LXII posiedzenia komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zamknął LXII posiedzenie komisji i podziękował wszystkim za 

udział w Komisji. 

 

 

Protokołowała:   

 

Paulina Bednik 

Inspektor 


